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Marossárpatak egyik domboldalán van Szerbia, 

ahogy az ott élő roma közösség nevezi negye-

dét. Pár napja hivatalosan is megnyitotta a köz-

ség önkormányzata azt a nappali foglalkoztató 

központot, amely a faluban élő hátrányos hely-

zetű roma gyerekek felzárkóztatását szolgálja.

Marossárpatak önkor-
mányzata  a  Román 
Társadalomfejlesztési 

Alaphoz nyújtott be pályázatot 
azzal a céllal, hogy egy nappali 
foglalkoztató központot hozzon 
létre a község roma gyerekei 
számára. Fél évvel ezelőtt meg 
is nyitották azt Sárpatak Szer-
biának nevezett roma negyedé-
ben, pár napja pedig hivatalo-
san is felavatták. Kozma Barna 
polgármester lapunk megkere-
sésére elmondta, a projekt leg-
főbb célja, hogy közelebb hoz-
zák a roma gyerekeket az isko-
lához, hiszen mint minden ro-
ma közösségben, a legnagyobb 
probléma itt is az, hogy idejeko-
rán otthagyják az iskolát. „Ha 
csak tíz százalékukat sikerül 
megszólítani, és elérni ezzel a 
projekttel, már az is megérte” – 
mondta a község elöljárója.

Nagy a társadalmi szakadék 
a Szerbiának nevezett negyed 
és a falu többi része között, ez-
zel az iskola utáni program-
mal próbálja az önkormányzat 
csökkenteni a szociális és gaz-
dasági szakadékot, a tanulás-
sal küszködő roma gyerekek 

felzárkóztatása által. A mint-
egy 1200 szerbiai roma negyven 
százaléka gyerek, és a szülők 
egy része kosárfonással foglal-
kozik, másik része idénymun-
kát vállal főleg Németország-
ban, Magyarországon, Spanyol-
országban, télen pedig haza 
jönnek, és szociális segélyek-
ből élnek.

Az újonnan épített ház 22 ár 
telken terül el, központi fűtés-
sel, zuhanyzóval, térfigyelő ka-
merákkal, mosókonyhával fel-
szerelt. Bár ez utóbbit főként 
azok a romák vennék igénybe, 
akik nem járatják ide gyerekei-
ket, a cél azonban az, hogy csak 
azok élvezhessék az ingyenes 
szolgáltatást, akiknek gyerekei 
ide járnak iskola után – mutatott 
rá a polgármester. Mint mond-
ta, valamit valamiért, ugyan-
is vannak szülők, akik még azt 
is megkérdik, hogy mit kapnak 
cserébe, ha ide járatják gyere-
keiket, nehéz velük megértetni, 
hogy ez értük, a gyerekeikért 
van. Az iskola utáni program 
tevékenységeit az a három pe-
dagógus vállalta, akik az isko-
lában is foglalkoznak a gyere-

kekkel. Az írástudatlanság, il-
letve az iskolaelhagyások csök-
kentése mellett hangsúlyt fek-
tetnek az egészséges életmód-
ra, a biztonság fontosságára, 
az illem és az emberi méltóság, 
mint értékek elterjesztésére is.

A projektet a pályázati ki-
írás szerint öt évig kell mű-
ködtetniük, de mint Kozma 
Barna elmondta, azután sem 
fogja az önkormányzat más-
fajta tevékenységekre hasz-
nálni az épületet, mint az ere-

deti rendeltetése. A pályázat 
vissza nem térítendő támoga-
tásának összege 857 780 lej és 
224 3–14 év közötti haszonél-
vezője van. 

HAJNAL CSILLA

Hivatalosan is átadták a fél éve nyílt központot Marossárpatakon

Iskola utáni foglalkoztatás „Szerbiában”

A sárpataki roma gyerekek az egészséges életmódról és az emberi méltóságról is tanulnak

Nincs közzétéve az alapításról szóló határozat
Bár a katolikus iskolába járó 

diákok szülei kíváncsian vár-
ták, hogy a marosvásárhelyi 
tanács csütörtöki soros ülésén 
lesz-e valami egyeztetés, tár-
gyalás, szavazás az ügyben, a 
napirend megszavazása után 
csalódottan távoztak. Volt, aki 
azt remélte, hogy a kolozsvári 
jogászok és Magyari Tivadar, 
az RMDSZ oktatási témákban 
illetékes ügyvezető alelnöke 
által kidolgozott, s az iskola 
megalapításáról szóló terveze-
tet tárgyalni fogják.

Mint korábban beszámol-
tunk róla, a prefektus kérte, 
hogy vonják vissza a legutóbbi 
három, az iskola helyzetére vo-
natkozó határozatot. Az orszá-
gos RMDSZ akkor egy újabb 
határozattervezet-javaslatot 
juttatott el a helyi RMDSZ-
hez, amelyet a marosvásárhe-
lyi frakció szerdán iktatott a 
városházán. Az RMDSZ sze-
rint ennek értelmében tényle-
gesen létrejönne a Római Ka-
tolikus Teológiai Gimnázium, 
amely átvenné a 2014 óta ezen 

a címen, jóhiszeműen és meg-
felelően működtetett iskola di-
ákállományát. Az így létrejö-
vő tanintézet római katolikus 
felekezeti oktatási intézmény 
lenne. Erre azért van szükség, 
hogy a jelenleg működő iskola 
alapítása körül felmerült prob-

lémákat végérvényesen lezár-
ja. Benyújtói fontosnak tart-
ják, hogy az  iktatott tervezet a 
közigazgatási törvényben elő-
írt transzparencia kritériu-
moknak megfelelően 30 napon 
belül, azaz a következő ren-
des tanácsülésen kerül meg-
vitatásra. Ezzel biztosítva az 
esetleges procedurális hibák 
elkerülését.

Pénteken a munkaidő lejárta 
után a tervezet még nem sze-
repelt a marosvásárhelyi vá-
rosháza honlapján, így nem 
tudni, hogy rendelkezik-e a 
városháza jegyzőjének alá-
írásával.

S. V.

A híddal nem változott a megyei út nyomvonala

A református oktatás 1557-től 2017-ig

A Marosvásárhelyi Vártemplomi Református Egyházközség és 
a Kántor-Tanítóképző Főiskola az 500 éves reformáció és a 450 
éves Magyar Református Egyház ünnepi évfordulója alkalmából 
szakmai konferenciát rendez, Református oktatás Marosvásárhe-
lyen 1557-től 2017-ig címmel május 23-án, kedden 13 órától. Hely-
szín: Gótikus terem, Vártemplom. 

Új hidat adtak át Apoldon

Elkészült az új vasbeton híd 
a 106-os jelzésű megyei úton 
Apold község közelében, a 
Segesd-patak völgyén. A mun-
kálatokat csütörtökön vette át 
hivatalosan a Maros megyei 
tanács.

A mintegy 2,4 millió lej érté-
kű beruházás megvalósításá-
ra 2015 júniusában kötött szer-
ződést a megyei önkormányzat 
a nagyszebeni Prodal Kft-vel, a 
munkálatok pedig két hónap-
pal később, 2015 augusztusá-
ban kezdődtek el. A korszerű lé-
tesítményre azért volt szükség, 
mivel a Segesd-patakon átveze-
tő régi acélhíd 111 éve épült, ezt 
pedig a mostani beruházás ke-
retében néhány méterrel elköl-
töztették és megerősítették, így 
a gyalogosok továbbra is hasz-
nálhatják. Az új híd – amelynek 

hossza 30,9 méter, szélessége 
10,8 méter, amelyből 7,8 méter 
az úttest, a híd két oldalán pe-
dig 1,5-1,5 méter széles járda 
helyezkedik el – a régi helyére 
került, így nem változott a me-
gyei út nyomvonala. A több mint 
másfél évig tartó munkálatok 
idejére a forgalmat elterelték, a 
megyei úton közlekedő jármű-
vek egy előregyártott elemek-
ből készített hídon kelhettek át 
a Segesd-patakon – tájékozta-
tott a megyei önkormányzat saj-
tóirodája. Hozzátették, a Maros 
megyei tanács idén prioritás-
ként tűzte ki az elkezdett útügyi 
munkálatok befejezését, a kö-
vetkező években pedig arra tö-
rekszenek, hogy helyreállítsa-
nak minden olyan útszakaszt, 
amely megyéket köt össze.

G. B.

Továbbra is megoldásra vár a katolikus iskola helyzete
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